
Τα πρώτα πορίσµατα αυτής της µελέτης αναµένονται κατά τη διάρκεια του πρώτου εξαµήνου του 2002. Η
διάρκειά της καθορίστηκε σε ένα έτος. Η Επιτροπή επιθυµεί να λάβει χώρα συζήτηση όταν θα έχουν
δηµοσιοποιηθεί αυτά τα πορίσµατα.

Εν αναµονή αυτών των πορισµάτων, η Επιτροπή λαµβάνει υπό σηµείωση τις υποδείξεις του Αξιοτίµου Μέλους του
Κοινοβουλίου, σχετικά µε τις οποίες όµως δεν θα µπορούσε να λάβει θέση επί του παρόντος. Πράγµατι, τα
ερωτήµατα που συνδέονται µε τη δηµιουργία µιας ευρωπαϊκής υπηρεσίας για τον νησιωτικό χαρακτήρα, και µε
την τοποθέτηση της έδρας αυτής της υπηρεσίας στις Βαλεαρίδες Νήσους, είναι επί του παρόντος, πρόωρα.

(2002/C 81 E/174) ΓΡΑΠΤΗ ΕΡΩΤΗΣΗ E-2306/01

υποβολή: Elly Plooij-van Gorsel (ELDR) προς την Επιτροπή

(31 Ιουλίου 2001)

Θέµα: Το πρότυπο IEEE 802.11α για ασύρµατα δίκτυα

Τα ασύρµατα δίκτυα για υπολογιστές και άλλες συσκευές καθίστανται διαρκώς δηµοφιλέστερα, κυρίως στις
επιχειρήσεις, δεδοµένου ότι η εγκατάσταση νέων καλωδιώσεων σε περίπτωση µετακόµισης είναι δαπανηρή, ενώ
αυξάνεται διαρκώς ο αριθµός των τηλεεργαζοµένων.

Στις ΗΠΑ τα σχετικά προϊόντα αναπτύσσονται µε βάση το πρότυπο IEEE 802.11α για ασύρµατα δίκτυα. Η
συγκεκριµένη τεχνολογία επιτρέπει ασύρµατες συνδέσεις πολύ υψηλής ταχύτητας µεταξύ προσωπικών υπολογι-
στών. Αυτή τη στιγµή στην Ευρώπη χρησιµοποιείται το πρότυπο IEEE 802.11β. Η τεχνολογία αυτή είναι
χαµηλότερης ταχύτητας και προκαλεί παρεµβολές µε το Bluetooth. Στο εγγύς µέλλον τα περισσότερα κινητά
τηλέφωνα θα είναι εξοπλισµένα µε Bluetooth. Τα ασύρµατα δίκτυα θα λειτουργούν εξαιρετικά αργά αν υπάρχουν
κινητά τηλέφωνα µε Bluetooth στην περιοχή. Συνεπώς, η µετάβαση στο IEEE 802.11α είναι ζήτηµα χρόνου.
∆υστυχώς η συχνότητα που απαιτείται για το πρότυπο αυτό δεν είναι διαθέσιµη για γενική χρήση στην Ευρώπη.
Για το λόγο αυτό, το ETSI εκπονεί το δικό του πρότυπο, HiperLan2. Λόγω, ωστόσο, του µικρού µεγέθους της
αγοράς, το γεγονός αυτό καθιστά τις κάρτες IEEE 802.11α πιο ακριβές (ίσως και τρεις φορές) από ό,τι στις ΗΠΑ
και επιβραδύνει την καθιέρωσή τους.

1. Είναι εν γνώσει της Επιτροπής οι ραγδαίες εξελίξεις στον τοµέα των ασύρµατων επικοινωνιών;

2. Γνωρίζει η Επιτροπή ότι η ζώνη συχνοτήτων του IEEE 802.11α είναι δεσµευµένη για στρατιωτικούς
σκοπούς στην Ευρώπη;

3. Αν ναι, σχεδιάζει η Επιτροπή να επιφέρει αλλαγές στο συγκεκριµένο τοµέα; Ή θα αφήσει την Ευρώπη να
υπολείπεται ακόµη περισσότερο των ΗΠΑ στο τοµέα της τεχνολογίας της πληροφορίας και των επικοινωνιών,
επιβάλλοντας απαιτήσεις µόνο και µόνο για λόγους προστατευτισµού στον τοµέα των LAN;

4. Συµφωνεί η Επιτροπή ότι οι δαπάνες που θα απαιτούνταν στον τοµέα της άµυνας δεν θα πρέπει να πρέπει
να θεωρηθούν σοβαρότερες από τα οικονοµικά πλεονεκτήµατα του 802.11α;

Απάντηση του κ. Liikanen εξ ονόµατος της Επιτροπής

(26 Οκτωβρίου 2001)

Η Επιτροπή γνωρίζει τα διάφορα είδη εξοπλισµού για ασύρµατα δίκτυα και τις τεχνολογικές εξελίξεις στον τοµέα
αυτό.

Στην Κοινότητα, το φάσµα για ασύρµατα τοπικά δίκτυα (LAN) διατίθεται στη βιοµηχανική, επιστηµονική και
ιατρική δέσµη συχνοτήτων των 2,4 Gigaherz (GHz) και στη δέσµη µε λιγότερη συµφόρηση των 5 GHz, η οποία
χρησιµοποιείται επίσης από ορισµένες στρατιωτικές εφαρµογές, πλην όµως όχι κατ’ αποκλειστικότητα. Η
Ευρωπαϊκή Επιτροπή Ραδιοεπικοινωνιών (ERC) της Ευρωπαϊκής διάσκεψης των διοικήσεων ταχυδροµείων και
τηλεπικοινωνιών (CEPT), στην οποία ανήκουν οι αρµόδιοι ρυθµιστικοί οργανισµοί της Κοινότητας και άλλων
ευρωπαϊκών κρατών, συνιστά την από κοινού εκχώρηση στη δεύτερη αυτή δέσµη. Η εκχώρηση αυτή όµως δεν
είναι νοµικά δεσµευτική για τα κράτη µέλη καθόσον δεν υπάρχουν κοινοτικά νοµοθετικά µέσα. Η εφαρµογή της
είναι σήµερα ατελής. Η Επιτροπή παρουσίασε πρόταση απόφασης του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του
Συµβουλίου σχετικά µε κανονιστικό πλαίσιο για την πολιτική ραδιοφάσµατος στην Ευρωπαϊκή Κοινότητα (1), η
οποία θα εξετασθεί σε δεύτερη ανάγνωση από το Κοινοβούλιο. Με την απόφαση αυτή θα καταστεί δυνατό να
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αξιολογηθεί σε επίπεδο Κοινότητας η χρήση του ραδιοφάσµατος όπου χρειάζεται για την εφαρµογή κοινοτικών
πολιτικών, να εναρµονιστεί η χρήση αυτή στην Κοινότητα, ιδίως µέσω εντολών προς τη CEPT, καθώς και να γίνει
νοµικά δεσµευτική για τα κράτη µέλη η εναρµόνιση αυτή. Το ζήτηµα που έθιξε ο αξιότιµος βουλευτής
καταδεικνύει την επείγουσα ανάγκη εφαρµογής ενός τέτοιου τύπου µηχανισµού.

Η δέσµη των 2,4 GHz είναι ιδιαίτερα δηµοφιλής, καθόσον είναι µια από τις λίγες δέσµες που είναι αρκετά
εναρµονισµένη σε παγκόσµιο επίπεδο. Για το λόγο αυτό, προγραµµατίζεται η λειτουργία της τεχνολογίας
Bluetooth στη δέσµη αυτή από κοινού µε πολλές άλλες εφαρµογές, περιλαµβανοµένων ασύρµατων LAN
σύµφωνα µε το πρότυπο 802.11b του Ινστιτούτου Ηλεκτρολόγων Μηχανικών και Ηλεκτρονικών Μηχανικών
(Institute of Electrical and Electronics Engineers (IEEE)), αλλά και φούρνων µικροκυµάτων και συστηµάτων
προσδιορισµού της ταυτότητας. Η δέσµη αυτή είναι εναρµονισµένη στην Κοινότητα, εκτός από τη Γαλλία, όπου
τµήµα της δέσµης χρησιµοποιείται για στρατιωτικές εφαρµογές. Λόγω της δηµοτικότητάς της, στη δέσµη αυτή
παρατηρείται ολοένα µεγαλύτερη συµφόρηση, κατάσταση που σταδιακά την καθιστά λιγότερο ελκυστική για
ασύρµατα LAN.

Η δέσµη των 5 GHz, τόσο στην Ευρώπη όσο και στις ΗΠΑ, θα χρησιµοποιηθεί από κοινού µε ζεύξεις τροφοδότη
για δορυφορικές υπηρεσίες και ορισµένες εφαρµογές ραντάρ. Είναι αλήθεια ότι ορισµένα κράτη µέλη προόριζαν
αρχικά τη δέσµη των 5 GHz αποκλειστικά για προϊόντα που συµµορφώνονται µε το πρότυπο Hiperlan του
Ευρωπαϊκού Ινστιτούτου Τυποποίησης Τηλεπικοινωνιών (ETSI). Η οδηγία 1999/5/ΕΚ του Ευρωπαϊκού
Κοινοβουλίου και του Συµβουλίου, της 9ης Μαρτίου 1999, σχετικά µε το ραδιοεξοπλισµό και τον
τηλεπικοινωνιακό τερµατικό εξοπλισµό και την αµοιβαία αναγνώριση της πιστότητας των εξοπλισµών αυτών (2),
εξασφαλίζει ωστόσο δίκαιη και ισότιµη πρόσβαση στην αγορά για όλα τα προϊόντα που πληρούν τις απαιτήσεις
της. Οι προϋποθέσεις αυτές είναι τεχνολογικά ουδέτερες και, µεταξύ άλλων, εξασφαλίζουν ότι ο εξοπλισµός δεν
δηµιουργεί παρεµβολές σε άλλους χρήστες του ραδιοφάσµατος. Η Επιτροπή, στο πλαίσιο των διαδικασιών που
υποχρεώνουν τα κράτη µέλη να γνωστοποιούν τεχνικούς κανονισµούς, εξέφρασε την αντίθεσή της σε τέτοιους
περιορισµούς κρίνοντας ότι είναι αντίθετοι µε τη συνθήκη ΕΚ, την οδηγία 1999/5/ΕΚ και µε τις υποχρεώσεις της
Κοινότητας στο πλαίσιο του Παγκόσµιου Οργανισµού Εµπορίου. Τα κράτη µέλη αποδέχθηκαν τα επιχειρήµατα
αυτά και η Επιτροπή δεν γνωρίζει περιπτώσεις όπου προϊόντα που πληρούν το πρότυπο IEEE 802.11a και
λειτουργούν στη δέσµη αυτή δεν είχαν πρόσβαση σε εθνικές αγορές και σε φάσµα κρατών µελών που εφαρµόζουν
τη σύσταση της ERC.

Τα προϊόντα που πληρούν τα πρότυπα IEEE 802.11 θα µπορούν εποµένως να λειτουργήσουν σε φάσµα που
παραχωρείται για ασύρµατα τοπικά δίκτυα υπό τις ίδιες προϋποθέσεις µε τα προϊόντα που πληρούν τα πρότυπα
του ETSI ή άλλα πρότυπα. Επειδή η χρησιµοποίηση του φάσµατος στην Ευρώπη είναι λίγο διαφορετική από τις
ΗΠΑ, οι συνθήκες µπορεί να διαφέρουν µεταξύ της Ευρώπης και των ΗΠΑ. Ωστόσο δεν υπάρχουν ενδείξεις ότι οι
διαφορές αυτές (που κυρίως συνδέονται µε τις στάθµες ισχύος) θα επηρεάσουν τις δυνατότητες διάθεσης στην
κοινοτική αγορά οποιουδήποτε εξοπλισµού που πληροί τα πρότυπα IEEE 802.11.

Προκειµένου να διευκολύνει την εφαρµογή της οδηγίας 1999/5/ΕΚ, η Επιτροπή έδωσε εντολή στο ETSI να
αναπτύξει πρότυπα, η συµµόρφωση προς τα οποία θα εξασφαλίζει ότι τα προϊόντα πληρούν τις προϋποθέσεις της
οδηγίας και µπορούν εποµένως να µοιράζονται το φάσµα στις δέσµες αυτές. Πρέπει να σηµειωθεί ότι οι
κατασκευαστές προϊόντων που πληρούν τα πρότυπα IEEE 802.11 συµµετέχουν ήδη στη διαµόρφωση των
προτύπων αυτών ώστε να εξασφαλιστεί η συµβατότητα µε την τεχνολογία αυτή. Είναι αλήθεια ότι η ανάπτυξη
τέτοιων προτύπων θα ήταν ευκολότερη εάν δεν υπήρχε η ανάγκη να ληφθούν υπόψη άλλοι χρήστες του
φάσµατος, π.χ. στρατιωτικές εφαρµογές. Φαίνεται όµως ότι η παράλληλη λειτουργία µε τις άλλες αυτές
εφαρµογές είναι εφικτή χωρίς υπερβολικό πρόσθετο κόστος για τα προϊόντα ασύρµατου LAN. Εποµένως, δεν
κρίνεται αναγκαίο να εξεταστεί η αποµάκρυνση των εφαρµογών του τοµέα της άµυνας από τη δέσµη των 5 GHz.

(1) ΕΕ C 365 E της 19.12.2000.
(2) ΕΕ L 91 της 7.4.1999.

(2002/C 81 E/175) ΓΡΑΠΤΗ ΕΡΩΤΗΣΗ E-2313/01

υποβολή: Dominique Vlasto (PPE-DE) προς την Επιτροπή

(31 Ιουλίου 2001)

Θέµα: Ενισχύσεις προς τις Μικροµεσαίες Επιχειρήσεις (ΜΜΕ) του τουριστικού τοµέα

Οι τουριστικές ΜΜΕ έχουν χαρακτηριστεί ως ο ακρογωνιαίος λίθος για την αειφόρο ανάπτυξη της Ευρώπης. Οι
εν λόγω ΜΜΕ χρειάζεται να κινητοποιούν χρηµατοπιστωτικούς πόρους για να ανανεώσουν τον εξοπλισµό τους
και να γίνουν πιο ελκυστικές, συµµετέχοντας µε τον τρόπο αυτό στην επίτευξη του στόχου της αειφόρου
ανάπτυξης της Ευρώπης.
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